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Dagsorden 

1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger  

2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  

3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  

4. Orientering om opstilling til valg for VIP og studerende i studienævnet 

5. Status på før-start merit  

6. Orientering om status bemandingsplan  

7. Status på studieordningsrevisionen  

8. Status på ansøgere vedr. ikke-retskravs studerende Medicin og MedIS kandidat  

9. Årets underviser (efterårssemesteret) – information til studerende  
10. Orientering om optagelse på uddannelserne  
11. Procedure for udarbejdelse af skemaer ved Institut for Medicin og Sundhedsteknologi  
12. Revideret procedure for godkendelse af deltagelse i kliniske øvelser samt reviderede retningslinjer for godkendelse af 
obligatoriske elementer  
13. SN-seminar 2024  
14. Orientering fra møde i censorformandskabet for lægeuddannelsen d. 17. april 2023  
15. Eventuelt 
 

Pkt.  Actionpoint Ansvar 

3. Udbud af Medicin med 
Industriel Specialisering til 
udvekslingsstuderende 

HN opdaterer i samarbejde med internationalt kontor hjemmesiden HN 

4. Orientering om opstilling til 
valg for VIP og studerende i 
studienævnet 

På det konstituerende møde i februar skal der tages stilling til om der kan være en 
observatør fra Thisted 

HN 

7. Status på 
studieordningsrevisionen 

• HN og SB udsender hurtigst muligt en mail til alle involverede i 
studieordningsrevisionen for at informere om status og det næste skridt i 
processen.  

• På studienævnsmødet den 19. september afsættes en time til gennemgang 
af udkast til studieordningerne.  

• Herefter sendes studieordningen til kommentering hos fagkoordinatorer, 
undervisere der har været involveret i studieordningsrevisionen, Institutter, 
Prodekan for uddannelse og medlemmer af aftagerpanelet.  

• Deadline for intern høring er fredag den 29. september. Umiddelbart herefter 
vil studienævnet gennemgå evt. kommentarer og lave de sidste rettelser. 

• Studieordningerne indtastes herefter i studieordningsbasen.  

• På studienævnsmødet den 24. oktober er studieordningerne klar til endelig 
godkendelse af studienævnet.  

• Herefter er de klar til at blive sendt til Uddannelsesjura med deadline den 1. 
november.  

• Når Uddannelsesjura har gennemgået studieordningerne, vil de sendt til 
høringsberettigede parter: KU, AU, SDU, censorkorpset og 
sundhedsstyrelsen. 

 

7. Procedure for udarbejdelse 
af skemaer ved Institut for 
Medicin og Sundhedsteknologi 

Studienævnet kunne ikke godkende den reviderede procedure. Studielederne skal 
være opmærksomme på studienævnets kommentarer. 

LPH/JKK 

12. Revideret procedure for 
godkendelse af deltagelse i 
kliniske øvelser 
- Reviderede retningslinjer for 

Procedurebeskrivelser er sendt til studienævnet til godkendelse LKK/HN 
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godkendelse af obligatoriske 
elementer 

13. SN-seminar 2024 Studienævnet var enige om fortsat at ønske deltagelse i SN-seminar i Odense. Der 
var enighed om at det ligger bedst i uge 9 eller 10. HN melder tilbage til SDU. 

 

14. Orientering fra møde i 
censorformandsskabet den 17. 
april 

Studienævnet gjorde opmærksom på at der er stort behov for flere censorer. HN og 
Torben Moos tager punktet med til møde i censorformandsskabet den 11. september. 

HN 

 
1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger  
Regler vedr. dispensation til betinget kandidatoptag 
Studienævnet diskuterede regler og principper ifm. godkendelse af ansøgninger til betinget kandidat optag.  
Herefter blev dispensationsansøgninger behandlet. 
 
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  
Referat fra sidste møde blev godkendt. 
Pkt. til eventuelt:  
1. Information fra afholdt Nordplus møde i Kuopio - Finland  
2. Eksamensafvikling i neurologi og neurokirurgi 
Herefter blev dagsorden godkendt.  
 
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst 
 

• Studienævnsformand  
Vejledning til studienævnets medlemmer  
SB orienterede om opdateret AAU-vejledning for studienævnets medlemmer. Vejledningen er lagt på studienævnets 
fællesdrev.  
 
Opsigelse af FRB3B 
SB forklarede at HST har valgt at opsige FRB3B med deadline for udflytning den 15. januar. Det undersøges om 
laboratorielokaler i SUND bygningen på SLV, 11.02 kan benyttes, da Klinisk Institut ikke fremadrettet ønsker at disponere 
over disse, da det er uvist hvornår sygehuset i Gistrup kan tages i brug. 
 
Det undersøges om disse laboratorier så vidt som muligt kan indrettes som i FRB3B. Dette er formentligt muligt, da 
lovgivning på laboratorieområdet er blevet lempet. Med undtagelse af få ting kan laboratorierne indrettes, så de bliver 
funktionelle på samme niveau som på FRB3B.  
Der vil være behov for flere stinkskabe og flowbænke. 
Det vil være muligt at arbejde med klasse 2 patogene mikroorganismer samt lave gensplejsning i disse. Der vil ikke være 
mulighed for at arbejde med klasse 3 patogene mikroorganismer. 
Kandidatstuderende skal arbejde med lige fod med andre i laboratorierne, da de nye laboratorier vil blive fælles laboratorier 
for alle og funktionsinddelt.   
MST gjorde opmærksom på, at vi endnu ikke kender omfanget af flytningen, men det er væsentligt at al undervisning og 
projektarbejde kan afvikles uden forstyrrelser.  
 
Flytning af Studienævn for medicin 
Det er besluttet at den 1. september flytter Studienævn for Medicin fra at være placeret under HST til KI, hvor det fremover 
skal høre ind under. I den forbindelse flytter HN’s ansættelse fra HST til KI pr. 1. september 2023. Helene vil få kontor på 
SLV249, bygning 11. 

 
Udbud af MedIS til udvekslingsstuderende 
Internationalt kontor har nu styr på hvilke programmer/udvekslingsforløb vi skal udbyde til vores nordiske og alle andre 
udvekslingsstuderende til foråret 2024. 
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Der har været afholdt møde med internationalt kontor på mødet blev det diskuteret, om der var mulighed for udveksling på 
bachelor. Dette er ikke muligt, da der indgår kliniske øvelser og klinik ophold på bachelor. På MedIS kandidat som er 
engelsksproget, er der mulighed for at udvekslingsstuderende kan komme på et Erasmusprogram, hvis de har samme 
kvalifikationer som adgangskrav til MedIS kandidat. For Erasmusophold er der lavet den mulighed at for TM er det yderligere 
muligt at komme ind som Medico ingeniør kandidatstuderende.  

Referater fra semestergruppemøder 
I forbindelse med kvalitetssikring har vi fået processen omkring referater fra semestergruppemøder tjekket op. Der vil 
fremadrettet efter hvert møde blive skrevet referat.  
 

• Næstformand 
Der er stille i øjeblikket pga. sommerferie. AJ fortalte at der en god stemning blandt de studerende.  
 

• Studieleder 
Afbud fra studieleder. 
 

• Observatører 
HW informerede: 
 
Studerende på gl. studieordning når ny studieordning træder i kraft september 2024 
SB orienterede om at hvis studerende søger ind på medicin med en MedIS baggrund, vil der blive foretaget en 
meritvurdering. De studerende vil således få merit, hvis de samlet set har bestået nok ECTS til at opfylde de nye fags krav.  
 
Det er planlagt at i 2024 starter 1. semester på ny studieordning. Studieordningen vil herefter blive udrullet. 
På kandidat laves der en større studieordningrevision for MedIS i 2027 efter de første har gennemført en fuld bachelor efter 
ny studieordning.  
 
Studerende på gl. studieordning vil fortsat skulle eksamineres efter den studieordning, de er indskrevet på. 
 
MedISaften 
Studerende har spurgt om den kan afholdes igen. AJ sagde der kommer et samarbejde med MedISrådet om planlægning. 
Der planlægges en MedIS aften i november for 5. semester om hverdagen på kandidat. Arrangementet blev holdt sidste år 
og der var stort fremmøde.  
 
Medicinaften i foråret 
Der arbejdes på en medicineraften i foråret vedr. hverdagen på medicin. 
Medicinerrådet vil gerne deltage i arrangementet. SC sagde at intro video fra Hjørring er lavet færdig. 
 
MedISawareness 
MedISrådet vil planlægge programmet i november.  
 
Studiepraktik 
I år har der været afholdt studiepraktik som i år var øget til 80 pladser fra 50 sidste år.  
Der har afholdt oplæg om overgang fra hvad studerende tidligere har lavet til universitetet. 
 
Studievejledningen planlagte arrangementer 
1. semester 
4. september (9.15-10) - overgang til Universitetet 
1. november (8.15-9) - studieteknik oplæg 
15. november (9.15-10) - eksamens oplæg 
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3. semester 
4. oktober (11.15-12) - Hej og studieteknik 
10. november (12.30-13.15) - eksamens oplæg 
 

4. Orientering om opstilling for VIP og studerende  
SB orienterede om at der den 30. september 2023 udskrives ordinært valg for alle valggrupper (VIP, TAP, studerende og ph.d.-
studerende) til bestyrelsen, akademiske råd, institutråd, studienævn og ph.d.-udvalg. Afstemningen forventes afholdt ultimo november 
med tiltrædelse for de valgte kandidater i organerne (studienævnet) pr. 1. februar 2024. 
 
SB orienterede om at der kan laves valglister, listeforbund samt prioriterede valglister. Fredsvalg er kun muligt hvis der kun er en liste 
som indgives som er prioriteret.  
 
Der er pladser til VIP og helst to suppleanter. Der kan laves valgforbund, hvor man opstiller på samme liste.  
 
Der skal være en observatør fra Hjørring. Hvis repræsentanten også er valgt til studienævnet, kan det godt være den samme person 
som varetager funktionen.  
 
LA foreslog at der vælges en observatør fra Thisted. Det blev besluttet at det tages med som pkt. på konstituerende møde (møde 0) i 
februar.  
 
5. Status på før-start merit  
SB orienterede om at der er optaget 19 MedIS studerende på medicin.  
Ellers er meritbehandlet en del fra andre sundhedsfaglige og medicinske uddannelser.  
 
6. Orientering om status bemandingsplan  
SB orienterede om bemandingen for E2023. Alle semestre er nu bemandet for efteråret.  
 
7. Status på studieordningsrevisionen  
 
Der har været deadline for indsendelse af materiale mandag den 21. august, hvor det meste materiale er indkommet og 
sammenskrivningsprocessen er nu i gang. Alt for bachelor er kommet ind, men på medicin kandidat mangler der fortsat en del. 
 

• Medicin studieordningsrevision - BA 
Orientering v/ SB 
Der har været deadline for indsendelse af reviderede moduler til studieordningen. Generelt for studieordningen er der blevet 
færre fag og der er mere fokus på fagenes fagidentitet.  
 

• MedIS studieordningsrevision - BA 
Orientering v/ LBT 
MedIS bachelor har fået flere ECTS der er MedIS specifikke for at tegne profilen bedre. Blandt andet et større medicinsk 
statistikkursus samt basal medicinal kemi. Folkesundhedsprojektets opbygning på studiet er dog ikke fuldt afklaret endnu.  
Avanceret biokemi er nu blevet til videregående molekylær biologi og genetik som er en mere retvisende betegnelse for 
faget.  
Regulatoriske, etiske og marketingsaspekter samt klinisk farmakologi og forskning er blevet samlet til et fag.  
 

• MedIS studieordningsrevision – KA  
Orientering v/MST 
Det er besluttet at for MedIS kandidat laves der ifm. denne revision kun mindre rettelser. Der planlægges i stedet en 
studieordningsrevision til ikrafttrædelse pr. september 2027, hvor studieordning for MedIS bachelor (2024) er gennemført.  
 

• Medicin studieordningsrevision – KA  
Orientering v/ SA. 
Patologi samles til et kursus på 10 ECTS.  
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Der skal indføres valgfag på medicin kandidat. En del af disse fag vil være parakliniske fag ledelse eller læge i forsvaret. Man 
kan også vælge valgfag udenfor medicin kandidat men det kræver at der gives forhåndsmerit af studienævnet.  

 
Der har været mange spørgsmål vedr. forskel på færdigheder og kompetencer, som derfor ikke er blevet udfyldt i de udkast der er 
kommet ind.  
 
Status på fortsat arbejde:  

• HN og SB udsender hurtigst muligt en mail til alle involverede i studieordningsrevisionen for at informere om status og det 
næste skridt i processen.  

• På studienævnsmødet den 19. september afsættes en time til gennemgang af udkast til studieordningerne.  

• Herefter sendes studieordningen til kommentering hos fagkoordinatorer, aftagerpanel og Prodekan for uddannelse.  

• Efter høring vil studienævnet gennemgå evt. kommentarer og lave de sidste rettelser. 

• Studieordningerne indtastes i studieordningsbasen 

• På studienævnsmødet den 24. oktober er studieordningerne klar til godkendelse af studienævnet.  

• Herefter sendes de til at blive sendt til Uddannelsesjura med deadline den 1. november.  

• Når Uddannelsesjura har gennemgået studieordningerne, vil de sendt til høringsberettigede parter: KU, AU, SDU, 
censorkorpset og sundhedsstyrelsen 

 
8. Status på ansøgere vedr. ikke-retskravs studerende Medicin og MedIS kandidat  
Medicin: 1 optaget på betinget kandidatramme men har takket nej til pladsen efterfølgende.  
10 studerende har ikke fået dispensation til betinget kandidat optag. 
MedIS: 2 optaget på betinget kandidatramme 
 
9. Årets underviser (efterårssemesteret) – information til studerende  
AJ informerede om at der udsendes information ud om årets underviser i starten af september. Der er pt. indkommet 23 indstillinger 
som er færre end tidligere.  
I indstillingsskabelonen er der nu indsat overskrifter så det er nemmere at opfylde kravene for at udfylde indstillingen.  
 
10. Orientering om optagelse på uddannelserne  
Medicin bachelor  
Der blev ikke fyldt op til 179 da der var mange som havde takket nej til pladsen. Efter udsendelse til standby pladser er der nu fyldt op. 
 
MedIS bachelor 
Der er på nuværende tidspunkt flere studerende end 100 som er adgangsbegrænsningen men erfaringsmæssigt kommer det ned på 
100, når studerende kommer ind på andre uddannelser (standbypladser).  
 
 
MedIS kandidat 

Der er nu lukket for 2. runde optag. Status på optag er således: 

• MedIS / BM: 
12 optagne 
 

• MedIS / MMA: 
19 optagne 
Der er en ansøger, som er betinget optaget der skal uploade eksamensbevis senest den 12/9 
 

• MedIS / TM: 
9 optagne, der er af dem to med retskrav, som ikke har bestået BA og ej heller har søgt dispensation.  

Medicin kandidat 

Der er startet 168 studerende på medicin kandidat. Status på optag er således: 
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• Der er 149 studerende optaget + 19 studerende som er tilbage fra barsel/orlov. 

• Optag af ikke retskrav: Ifm. faglig vurdering har vi optaget en studerende uden retskravs med udenlandsk eksamen. 

• 10 studerende har ikke fået dispensation til betinget kandidat optag. 

• 6 studerende skal kun starte med patologi I og tager ikke klinik i efteråret 2023.  
 

11. Procedure for udarbejdelse af skemaer ved Institut for Medicin og Sundhedsteknologi  
Studienævnet diskuterede proceduren for udarbejdelse af skemaer og havde følgende kommentarer: 
 
Semesterstart  
På efterårssemestrene er især 3. og 5. semester begrænset af at Tutorer, der selv går på disse semestre, skal være til stede ved 
studiestart på 1. semester den 1. september. Derfor har vi fået besked på, at vi på de højere semestre godt må starte i sidste uge af 
august.   
 
Online undervisning  
Til online undervisning på campus kan der ikke bookes grupperum administrativt. Det skal præciseret om studerende selv kan booke 
grupperum hertil i stedet. En del undervisning planlægges således, at de studerende kan arbejde sammen under online undervisning 
og det er derfor uhensigtsmæssigt, at de ikke kan benytte grupperum hertil.    
Hvis de ikke må benytte grupperum til online undervisning, er det også vigtig at få præciseret det anbefalede tidsrum, der fritlægges i 
skemaet, til at transportere sig til eventuel efterfølgende fysisk undervisning  
 
10% Online undervisning  
Det skal præciseres om det tilstræbes at der afholdes 10% online undervisning eller det er et krav. 
 
Skemaer laves administrativt af sekretariatet og godkendes af semesterkoordinator 
Ønskes ændret til: Laves i fællesskab med sekretærer og koordinatorer 
 
Kandidat 15 timers to timers slots 
Er det et krav at fremadrettet er et 5 ECTS-kursus på kandidaten begrænset til 15 to timers timeslot med fysisk fremmøde og at resten 
af kurset således skal planlægges online? Har semesterkoordinator/modulansvarlige fremadrettet indflydelse på om de placeres på 
15 forskellige dage, eller man har mulighed for i planlægningen af skemaet at placere kursusgange således at de fylder 2x timeslots i 
træk og dermed f.eks. på 7,5 dag? Studienævnet var enige om at det er vigtigt at der meldes ud til alle der står for undervisning på 
kandidaten, hvis man ønsker at strukturen på kurserne skal ændres. 
 
Brug af Seminarrum 
Der er ikke angivet det korrekte antal semestre på bachelor MedIS/medicin, der benytter sig af Seminarrum. Studienævnet har ikke 
gennemgået alt kronolologisk, men bl.a. 3. semester mangler. 
 
12. Revideret procedure for godkendelse af deltagelse i kliniske øvelser samt reviderede retningslinjer for godkendelse af 
obligatoriske elementer 
LA informerede om at der er lavet et dokument vedr. generelle godkendelse af obligatoriske elementer på bachelor samt procedure 
for kliniske øvelser. Begge dokumenter sendes til undervisere og lægges på Moodle.  

 
13. SN-seminar i Odense 2024  
Studienævnet var enige om at der stadigvæk er interesse for at beholde studienævnsseminaret i Odense. Der var enighed om at 
seminaret placeres i uge 9 eller 10. SB gjorde opmærksom på at det er vigtigt at medicinstuderende deltager.  
Studienævnet opfordrer klinisk institut til at arrangere undervisningen således at studerende har særlige repræsentative formål for 
universitetet, kan få planlagt undervisningen, så der er fri til dette.  
HN giver tilbagemelding til SDU vedr. studienævnets ønsker til fortsat at fastholde studienævnsseminar i Odense i uge 9 eller 10. 
 
14. Orientering fra møde i censorformandskabet for lægeuddannelsen d. 17. april 2023 
SB orienterede om at der ikke var kritiske kommentarer om afvikling af eksaminer.  
Studienævnet gjorde opmærksom på at der er kritisk behov for flere censorer.  
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Studiesekretariatet har efterfølgende gjort opmærksom på at det kan afhjælpes blandt andet ved at koordinere 
eksamensplanlægningen på tværs af semestrene, så censorer får flere eksaminer på samme dag.  
Dorthe Skree har oplyst, at andre Universiteter igen efter Covid 19 er begyndt at holde eksaminer online. Dette medvirker også til at 
Aalborg ikke prioriteres højt af censorerne.  
Dette bliver taget med som pkt. til censorformandsskabets møde i Aarhus den 11. september, hvor Torben Moos og HN deltager som 
medlem af censorformandsskabet og administrativ repræsentant.  

15. Eventuelt 
Information fra afholdt Nordplus møde i Kuopio - Finland  
CBB orienterede om Nordplus møde i Finland. Der er gode muligheder for udveksling i Nordplus aftalen i de skandinaviske lande. Vi 
har haft nogle studerende i Bergen og Oslo. SB og HN har stået for implementering af hjemmesiden i samarbejde med internationalt 
kontor. Yderligere er hjemmesiden blevet opdateret for indgående Nordplus studerende.  

Erasmus+ og Nordplus er der dog forskellige ift. økonomi i for de studerende. Erasmus+ giver også tilskud til husleje.  

CB sagde at der er meget forskellig procedure på de forskellige universiteter. Der skal ses på ensretning.  

Studienævnet ser meget positivt på Nordplus samarbejde, så de studerende kan få erfaring fra de andres skandinaviske landes 
sygehussystemer.  

CBB sagde at på hovedsemesteret vil man gerne støtte op om udvekslingsordning, hvis man tænker man f.eks. gerne vil til 
Stockholm, så vil mulighederne blive undersøgt. 

Eksamensafvikling i neurologi og neurokirurgi 
CBB orienterede om at på hovedsemesteret har han haft møde med Kimmo Jensen vedr. eksamen i neurologi og neurokirurgi, da de 
ønsker at eksamen skal være skriftlig med karakterer og eksterne bedømmelse fra 2024.  
Det er ikke muligt at ændre i den nuværende studieordning, hvor faget er med mundtlig eksamen, bestået/ikke bestået.  
 
Studienævnet var enige om at der skal sendes en dispensationsansøgning til Prodekan for uddannelse om godkendelse af ændret 
form i nuværende studieordning inden ændringen i den nye studieordning kan træde i kraft.  
 
CBB orienterede om at han lagt eksamener midt i semesteret for at lave en bedre afvikling af de mundtlige eksaminer. Dette er gået 
ud over undervisningsafvikling og derfor ønskes det at ændre til en skriftlig eksamen.  
 
Næste møde afholdes tirsdag den 19. september 2023 


